

Г. В. Рогова (Тбилиси). К истории атрибутивной синтагмы в иберийско-кавказских языках	9
*გ. როგავა (თბილისი). ატრიბუტული სინტაგმის ისტორიისათვის იბერიულ-კავკასიურ ენებში	15
*G. Rogava (Tbilisi). Toward the history of the attributive syntagma in the Ibero-Caucasian languages	16
Ш. Т. Апридонидзе (Тбилиси). О стабилизации гласных в односложных именных и глагольных основах в грузинском языке	17
*შ. აფრიდონიძე (თბილისი). ერთმარცვლიან სახელურ და ზმნურ ფუძეთა ხმოვნების სტაბილიზაციისათვის ქართულში	21
*Sh. Apridonidze (Tbilisi). On the stabilization of monosyllabic nominal and verbal stems in Georgian	22
W. Boeder (Oldenburg). Einfachheit und Komplexität in der Geschichte der Kartvelsprachen	23
*ვ. ბოდერ (ოლდენბურგი). სიტყვებ და სიმარტივე ქართველურ ენათა ისტორიაში	63
*В. Бёдер (Ольденбург). Простота и сложность в истории картвельских языков	64
Б. А. Джорбенадзе (Тбилиси). О становлении морфологических структур некоторых статических глаголов в грузинском языке	65
*ბ. ჯორბენაძე (თბილისი). ზოგი სტატიკური ზმნის მორფოლოგიური სტრუქტურის ჩამოყალიბების საკითხისათვის ქართულში	70
*B. Jorbenaдзе (Tbilisi). On the development of the morphological structure of some static verbs in Georgian	70
А. И. Арабули (Тбилиси). К истории образования объектного причастия прошедшего времени в грузинском языке	72
*ა. არაბული (თბილისი). წამყო ღრობის საობიექტო მიმღებობის წარმოების ისტორიისათვის ქართულში	77
*A. Arabuli (Tbilisi). Toward the history of the formation of the objective participle in Georgian	78
ნ. კიზირია (თბილისი). თავიკიდურ სონორთა აღქმისათვის ქართულში	79
*Н. А. Кизирья (Тбилиси). К восприятию начальных сонорных в грузинском языке	86
*N. Kiziria (Tbilisi). On the perception of initial resonants in Georgian	87
Г. Ш. Кварацхелиа (Тбилиси). Анализ функциональных систем грузинского литературного языка	88
*გ. კვარაცხელია (თბილისი). ქართული სალიტერატურო ენის ფუნქციურ სისტემათა ანალიზი	105
*G. Kvaratskhelia (Tbilisi). An analysis of the functional systems of the Georgian literary language	106
М. Н. Чабашвили (Тбилиси). Картотека иллюстрации восьмитомного „Толкового словаря грузинского языка“	107
*მ. ჩაბაშვილი (თბილისი). „ქართული ენის განმარტებითი ლექსიკონის“ რეატივების საილუსტრაციო კარტოთეკა	110
*M. Chabashvili (Tbilisi). The file of citations of the Explanatory Dictionary of the Georgian Language	111
К. В. Ломтатидзе (Тбилиси). К вопросу об инклюзиве и эксклюзиве в абхазском и абазинском языках	113
*ქ. ლომთათიძე (თბილისი). ინკლუზივ~ექსკლუზივის საკითხის შესახებ აფხაზურსა და აბაზურში	115
*K. Lomtadze (Tbilisi). On the inclusive~exclusive forms in Abkhaz and Abaza	116

М. А. Кумаров (Москва). Древнеадыгское название „Черного моря“ Ax'аnā и древне-греческое Πόντος "Άξεινος	118
*მ. კუმაროვი (მოსკოვი). „შავი ზღვის“ ძველ-ადიღურა სახელწოდება ახ'ენა და ძველ-ბერძნული Πόντος "Άξεινος	121
*М. Кумаров (Moscow). The Old Adyge designation of the Black Sea Ax'аnā and the Old Greek Πόντος "Άξεινος	121
Х. Б. Дауров (Майкоп). Мататеза в адыгских языках	122
*ხ. დაუროვი (მაიკოპი). მეტათეზის ადიღურ ენებში	126
*Kh. Daurov (Maikop). Metathesis in the Adyge language	126
Р. Н. Клычев (Қарачаевск). Некоторые вопросы синтаксиса абазинского языка	127
*რ. კლიჩევი (ყარაჩაევსკი). აბაზურა ენის სინტაქსის ზოგი საკითხი	158
*R. Klychev (Karachaevsk). Some questions of Abaza syntax	159
А. А. Шаов (Майкоп). Смысловая характеристика в словарях адыгских языков	161
*ა. შაოვი (მაიკოპი). სიტყვათა აზრობრივი დახასიათება ადიღურ ენათა ლექსიკონებში	171
*A. Shaov (Maikop). Notional characteristics of words in Adyge dictionaries	171
А. Д. Тимаев (Грозный). Структура некоторых наречий нахских языков	173
*ა. თიმაევი (გროზნო). ზოგი ზმნასართას აგებულება ნახურ ენებში	178
*A. Timayev (Grozny). The structure of some adverbs in the Nakh languages	178
К. З. Чокаев (Грозный). К вопросу происхождения подчинительных союзов в чеченском литературном языке	180
*კ. ჩოკაევი (გროზნო). მაქვემდებარებელ კავშირთა წარმომავლობისათვის სალიტერატურო ჩანჭურ ენაში	182
*К. Chokayev (Grozny). Concerning the origin of subordinating conjunctions in the Chechen literary language	182
А. И. Халидов (Грозный). К определению видового инварианта чеченского глагола	183
*ა. ხალიდოვი (გროზნო). ჩანჭური ზმნის ასპექტური ინვარიანტის დადგენისათვის	189
*A. Khalidov (Grozny). Toward the determination of the aspectual invariant of the Chechen verb	190
რ. ფარეულიძე (თბილისი). გეოგრაფიულ სახელთა ბრუნება ჩანჭური ენის ქისტურ მეტყველებაში	191
*Р. И. Пареулидзе (Тбилиси). Склонение географических имен в кистинской речи чеченского языка	195
*R. Pareulidze (Tbilisi). Declension of place-names in the Kistian dialect of the Chechen language	196
Р. Р. Гагуа (Тбилиси). Основные вопросы морфологии бацбийского глагола. I. Каузатив	198
*რ. გაგუა (თბილისი). წოვათუშური (ბაცბური) ზმნის მორფოლოგიის ძირითადი საკითხები. I. კაუზატივი	202
*R. Gagua (Tbilisi). Main questions of the Bats verbal morphology. I. Formation of the causative	203
К. Т. Чрелашвили (Тбилиси). Синтаксические конструкции предложений в бацбийском языке	204
*კ. კრელაშვილი (თბილისი). სინტაქსური კონსტრუქციები წოვა-თუშურ (ბაცბურ) ენაში	210
*К. Chrelashvili (Tbilisi). Syntactic constructions in the Bats language	211
ე. ქადაგიძე (თბილისი). -აჲრ დაბოლოების შესახებ წოვათურში (ბაცბურში)	212
*E. G. Kadagidze (Tbilisi). Окончание -аჲრ в бацбийском языке	214
*E. Kadagidze (Tbilisi). The ending -аჲр in the Bats language	214
З. М. Магомедбекова (Тбилиси). К именному словообразованию в аварско-андийско-дидойских языках	215
*ზ. მაჰომედბეკოვა (თბილისი). სახელური სიტყვაწარმოებისათვის ხუნძურ-ანდიურ-დიღურ ენებში	223
*Z. Mahomedbekova (Tbilisi). On the nominal word-formation in the Avar-Andi-Dido languages	224

A. A. Магометов (Тбилиси). Формирование ряда диалектных различий в даргинском языке	225
*ა. მაგომეტოვი (თბილისი). დარგულუნი ენის რიგ დიალექტურ განსხვავებათა ჩამოყალიბება	246
*A. Magometov (Tbilisi). Development of some dialectal peculiarities of Dargwa	248
Г. В. Топуриа (Тбилиси). К генезису одной системы склонения в даргинском языке	250
*გ. თოფურია (თბილისი). ბრუნების ერთი სისტემის გენეზისისათვის დარგულ ენაში	260
*G. Topuria (Tbilisi). On the origin of one system of declension in Dargwa	261
У. А. Меѣланова, Б. Б. Талибов (Махачкала). Преруптивы в консонантной системе лезгинского языка	263
*უ. მეილანოვა, ბ. თალიბოვი (მაჰაჩყალა). პრერუპტივები ლეზგიური ენის თანხმოდანთა სისტემაში	269
*U. Meilanova, B. Talibov (Makhachkala). 'Preruptives' in the consonant system of the Lezgian language	270
В. И. Кикилашвили (Тбилиси). О структуре и корневых морфемах личных местоимений лезгинских языков	271
*ვ. კიკილაშვილი (თბილისი). ლეზგიურ ენათა პირის ნაცვალსახელების სტრუქტურისა და ძირეული მორფემების შესახებ	281
*V. Kikilashvili (Tbilisi). On the structure and root morphemes of personal pronouns in the Lezgian group of languages	281
Э. М. Шейхов (Махачкала). Лабильные глаголы и лабильная конструкция предложения в лезгинском языке	282
*ე. შეიხოვი (მაჰაჩყალა). ლაბილური ზმნები და წინადადების ლაბილური კონსტრუქცია ლეზგიურ ენაში	286
*E. Sheikhov (Makhachkala). Labile verbs and the labile construction in Lezgian	286
Т. Т. Сихарулидзе (Тбилиси). О абруптивных согласных удийского языка	288
*ტ. სიხარულიძე (თბილისი). უდიური ენის აბრუპტულ თანხმოდანთა შესახებ	293
*T. Sikharulidze (Tbilisi). On the glottalized consonants in Udi	294
Г. Т. Бурчуладзе (Тбилиси). Из лексики иберийско-кавказских языков. 4. О древнем названии „дуба“ в лакском языке	295
*გ. ბურჭულაძე (თბილისი). იბერიულ-კავკასიურ ენათა ლექსიკიდან. 4. „ნუხის“ ძველი სახელწოდების თაობაზე ლაკურში	303
*G. Burchuladze (Tbilisi). From the vocabulary of Ibero-Caucasian languages. 4. On the old name for 'oak' in Lak	304
Н. С. Джидалаев (Махачкала). К вопросу о дагестанском субстрате в кумыкском языке	305
*ნ. ჯიდალაევი (მაჰაჩყალა). დაღესტნური სუბსტრატის საკითხისათვის კუმუკურ ენაში	317
*N. Jidalaev (Makhachkala). On the Daghestanian substratum in the Kumyk language	317
Н. Г. Стурua (Тбилиси). О депонентных глаголах в баскском языке	318
ნ. სტურუა (თბილისი). დეპონენტური ზმნების შესახებ ბასკურში	324
N. Sturua (Tbilisi). On deponent verbs in Basque	325

II

Н. Г. Абесадзе (Тбилиси). „Вопросы культуры грузинской речи“, т. т. I-VII	326
*ნ. აბესაძე (თბილისი). „ქართლის სიტყვის კულტურის საკითხები“ ტ. I—VII	335
*N. Abesadze (Tbilisi). 'Questions of the Culture of Georgian Speech', vols. I—VII	336
З. У. Блягоз (Майкоп). М. А. Кумахов, З. Ю. Кумахова, Язык адыгского фольклора. Нартский эпос	337

*ზ. ბლიაგოზი (მაიკოპი). მ. კუმახოვი, ზ. კუმახოვა, ადიღური ფოლკლორის ენა. ნართების ეპოსი	344
*Z. Blyagoz (Maikop). N. Kumakhov, Z. Kumakhova, Language of Adyghe Folklore. The North Epic	344
Г. Т. Бурчуладзе (Тбилиси). „Категория числа в дагестанских языках“	346
*გ. ბუჭულადე (თბილისი). „რიცხვის კატეგორია დაღესტნურ ენებში“	351
*G. Burchuladze (Tbilisi). 'The Category of Number in the Daghestanian Languages'	352
А. М. Асланов (Кировабад). „Тюркско-дагестанские языковые отношения“	353
*ა. ასლანოვი (კიროვაბადი). „თურქულ-დაღესტნური ენობრივი ურთიერთობანი“	355
*A. Aslanov (Kirovabad). 'Turkic-Daghestanian Language Contacts'	355
Н. Г. Стурца (Тбилиси). Ян Браун, Введение в баскологию	356
*ნ. სტურცა (თბილისი). იან ბრაუნი, ბასკოლოგიის შესავალი	359
*N. Sturua (Tbilisi). Jan Braun, Introduction to Bascology	360

III

ინფორმაცია იბერიულ-კავკასიურ ენათა შესწავლის შესახებ 1985 წ.
ИНФОРМАЦИЯ О РАБОТЕ ПО ИЗУЧЕНИЮ ИБЕРИЙСКО-КАВКАЗСКИХ ЯЗЫКОВ
ЗА 1985 г.

INFORMATION ON THE STUDY OF THE IBERO-CAUCASIAN LANGUAGES IN 1985

Абхазский институт языка, литературы и истории им. Д. И. Гулиа АН Грузинской ССР	362
*საქართველოს სსრ მეცნიერებათა აკადემიის დ. გულიას სახელობის ენის, ლიტერატურისა და ისტორიის ინსტიტუტი	362
*The D. Gulia Abkhazian Institute of Language, Literature and History of the Academy of Sciences of the Georgian SSR	363
Адыгейский научно-исследовательский институт экономики, языка, литературы и истории	363
*ადიღეს ეკონომიკის, ენის, ლიტერატურისა და ისტორიის სამეცნიერო-კვლევითი ინსტიტუტი	364
*The Adyghe Research Institute of Economics, Language, Literature and History	364
Адыгейский государственный педагогический институт	364
*ადიღეს სახელმწიფო პედაგოგიური ინსტიტუტი	365
*The Adyghe State Pedagogical Institute	365
Кабардино-Балкарский государственный университет	366
*ყაბარდო-ბალყარეთის სახელმწიფო უნივერსიტეტი	366
*Kabardo-Balkar State University	366
Карачаево-Черкесский государственный педагогический институт	367
*ყარაჩაეო-ჩერქეზეთის სახელმწიფო პედაგოგიური ინსტიტუტი	367
*The Karacha-Cherkess State Pedagogical Institute	368
Институт истории, языка и литературы им. Г. Цадасы	369
*ჰ. წადასის სახელობის ისტორიის, ენისა და ლიტერატურის ინსტიტუტი	370
*The H. Tsadasa Research Institute of History, Language and Literature	361
Дагестанский государственный университет им. В. И. Ленина	372
*ვ. ი. ლენინის სახელობის დაღესტნის სახელმწიფო უნივერსიტეტი	373
*V. I. Lenin Daghestan State University	373

IV

В. Г. Шенгелиа (Тбилиси). Одиннадцатая региональная научная сессия по изучению системы и истории иберийско-кавказских языков	374
*ვ. შენგელია (თბილისი). იბერიულ-კავკასიურ ენათა სისტემისა და ისტორიის შესწავლისადმი მიძღვნილი მეთერთმეტე რეგიონალური სამეცნიერო სესია	378
*V. Shengelia (Tbilisi). The 11th Regional Academic Session on the System and History of the Ibero-Caucasian Languages	379